
Neke korisne preporuke roditeljima: 

  

 Stručnjaci preporučuju da djeca uvijek uče i pišu zadaće na istom mjestu. Već 

samo sjedanje na mjesto na kojem je dijete naviklo učiti pridonosi stvaranju 

psihološke spremnosti za rad. 

 Radna površina neka bude dovoljno velika i dovoljno osvijetljena. Izvor svjetla 

(prozor i svjetiljka) neka bude smješten s lijeve strane kod dešnjaka odnosno s 
desne kod ljevaka. 

 Uz mjesto za učenje dobro je staviti policu na kojoj će dijete držati svoje 

knjige, bilježnice i druge školske potrepštine (olovke, bojice, ljepilo, škare, 

spajalice, čisti papir). 

 Ako stambene prilike ne dopuštaju posebno mjesto za učenje, djetetu je 

potrebno osigurati da barem u miru i neometano od drugih napiše zadaću i uči. 

U tom slučaju svoje knjige i druge potrepštine može držati u posebnoj kutiji (to 

može biti i obična ambalažna kutija!). Bitno je da dijete uvijek zna gdje mu se 
što nalazi i da brine o svojim stvarima. 

 Idealno je ako se radni stol za nešto starije školsko dijete nalazi u njegovoj 

sobi jer se pisanjem zadaća i učenjem na odvojenom mjestu ono počinje 

osamostaljivati. 

 Dobro je da se na stolu nalazi sat i kalendar kako bi dijete lakše moglo 

organizirati vrijeme koje mu stoji na raspolaganju za učenje pojedinih 

predmeta. 

 Na zid možete staviti pločicu na koju će dijete lijepiti razne papiriće-
podsjetnike. 

 Objasnite djetetu što točno očekujete od njega što se tiče učenja. Neka vaša 

očekivanja budu dovoljno visoka, ali i realna s obzirom na djetetove 

mogućnosti (npr. “Očekujem od tebe da redovito pišeš domaću zadaću.”; 

“Očekujem da zapamtiš ili zapišeš što je za zadaću.”, “Ako nešto ne razumiješ 

ili ako te nešto posebno zanima uvijek pitaj.”). 

 Objasnite mu i zašto je to važno za njega i zašto je učenje korisno. Djeca, kao i 
odrasli ljudi, bolje i radije rade kada tome vide smisla. 

 Pomozite djetetu da nauči kvalitetno organizirati svoje vrijeme. Ako sudjeluje u 

stvaranju svog dnevnog rasporeda, spremnije ga je i ostvariti. 

  

Svaki dan s njim pregledajte bilježnice kako bi dobili uvid što se radilo u školi. Ako 
treba, pomozite mu da napravi plan za rješavanje domaće zadaće. 

 Najdragocjeniji dio učenja je produbljivanje razumijevanja gradiva i odvajanje 

bitnog od nebitnog. Zato nije poželjno da roditelji umjesto djece čitaju lekcije, 

zapisuju ili im prepričavaju sažetak koji onda dijete treba naučiti. Ako dijete uči 

prema sažecima koje su mu napravili roditelji, učit će mehanički i bez 

razumijevanja a gradivo će brzo zaboraviti. 

 Pohvalite djetetov trud i napredak. Važnije je da je dijete spremno uložiti napor 

da bi riješilo zadatak i da je napredovalo, nego kakvu je ocjenu dobilo. 

Ocjena najviše ovisi o načinu učenja. Hoće li dijete izvršavati zadatke ili ne i 

kako će to činiti, ovisi o njemu, a mi smo tu da ga potaknemo na to i 

pomognemo da nauči kako to treba činiti. 



 Ne zaboravite da djeca uče oponašanjem sebi bliskih i važnih ljudi, najčešće 

roditelja. Promatrajući roditelje, učitelje, ali i druge, dijete uči što cijeniti, kako 

se ponašati i što raditi. Zato, ako roditelji čitaju, pristojno komuniciraju s 

drugima, tolerantno raspravljaju o raznim idejama, dogovaraju se i sl. i 
pokazuju da cijene školu i učenje, i djeca će usvojiti takvo ponašanje. 

 Podcrtavanje bitnih činjenica, ideja ili detalja (pomozite djetetu da uči 

razlikovati bitne od nebitnih činjenica, te da one bitne posebno označava kako 

bi ih lakše pamtilo); 

 Sastavljanje pitanja (kada dijete nauči postavljati pitanja iz sadržaja koji uči i 

odgovarati na njih, učenje će postati zabavnije, aktivnije a dijete će razlikovati 

bitno od nebitnog); 

 Sažimanje (dijete prepisuje samo bitne dijelove iz teksta); 

 Prepričavanje (dijete svojim riječima prepričava sadržaj koji uči i na taj način 

poboljšava njegovo razumijevanje). 

 Djetetu kojemu je to potrebno, svakako treba pomoći u pisanju domaćih 

zadaća, ali na način da mu se objasni ono što mu nije jasno, pomogne da uoči 

greške i samo ih ispravi. Nikako nemojte umjesto njega rješavati zadatke jer 

mu time šaljete poruku da ne vjerujete u njegove sposobnosti i navikavate ga 

da netko drugi radi umjesto njega. 

Roditelji se kroz zadaću mogu upoznati sa školskim aktivnostima. Oni su svjesni 
većine ovih pozitivnih strana.  Problem je što djeca nisu! 

 Kako biste izbjegli nesporazume s djetetom, dobro je dogovoriti se s njim kada 

će se pisati domaća zadaća (po dolasku iz škole, nakon ručka, nakon odmora, 

nakon slobodnih aktivnosti i sl.). Budite uporni u provođenju svoga dogovora. 

 Dobro je da dijete piše domaću zadaću i uči prije vremena za igru i opuštanje, 

po mogućnosti u približno isto vrijeme u danu. Tako neće biti preumorno, a i 
lakše će se potruditi da sve dovrši na vrijeme kako bi se još moglo igrati. 

 Vrijeme maksimalnog rada ovisi o uzrastu i osobinama djeteta. Promatrajte 

ponašanje djeteta dok pi U slučaju psihičkog naprezanja, najbolji odmor je onaj 
uz laganu fizičku aktivnost. 

                                                                                                        

 


